



Referat fra

bestyrelsesmøde d. 25. april 2019

Deltagere: Dorte Balle Larsen, Mogens Lyhne, Keld Harbo, Axel Arentoft, Kristian Lund, Frank Sommer, Leif Hansen, Niels Reutzer, Flemming Thorup og Søs Granzow.

Niels ankom senere. Keld forlod mødet efter *pkt. 5 eller 6?*

Fraværende:

1. **Underskrivelse af referat fra mødet d. 17. december 2018 og fra mødet d. 18. februar 2019 v/Søs Granzow. Udført.**

2. **Nyt fra formanden v/Mogens Lyhne**

Henvendelse om benyttelse af vores anlæg (til instruktion) når man ikke er medlem af udvalget. *Instruktørskilt skal bæres synligt. Patroner skal købes hos os, mængden af antal gæster skal være inden for rimelighedens grænser og i øvrigt skal interne aftaler om benyttelse af banen overholdes dvs. max. 6 skud pr. standplads når der er tale om instruktion. Rent forsikringsmæssigt er vi dækket ind under DJ's forsikring. Axel skriver til Heidi.*

Grill til foreningen: Mogens har bestilt en ny grill hos Staal BBQ – udgiften beløber sig til kr. 3.000,-

Pas på henvendelser om betalinger af diverse regninger.

Leif og Mogens har haft møde med nabo Flemming ang. evt. køb af tilstødende areal. Et oplæg fra vores side er kr. 80.000,- pr. hektar (samlet udgift på ca. kr. 400.000,-) i så fald skal VKST på banen for at køre sagen videre. VKST skal desuden komme med et oplæg til finansiering som kan præsenteres på den kommende generalforsamling. Mogens kontakter VKST.

Vi har hidtil kunne låne/leje arealet i forbindelse med større arrangementer til f.eks. p-plads. Opkøb skal primært sikre, at vi forhindre anden udnyttelse af arealet end den nuværende. Derudover kan vi overveje, om vi evt. kan udnytte arealet til andre formål.

3. **Status fra kassereren v/Dorte Balle-Larsen**

Vi har brugt mange penge på det seneste til bl.a. ny plæneklipper, container og indkøb af stor mængde af lerduer men det ser fortsat rimeligt ud. Der er pt. kr. 144.000,- i banken samt kr. 6.640,- i kassen. Dorte laver til næste gang en sammenligning fra år til år / måned til måned så vi kan følge udviklingen i likviditeten. Pt. 437 medlemmer – 18 i restance.

4. **Valg af ny formand på næste generalforsamling v/Mogens Lyhne**

Fortsat drøftelse. - Udsat fra sidste møde.

Drøftelse af hvilken profil vi ønsker, der skal stå i spidsen for foreningen. Der er pt. to emner – men med hver sin profil. Hver især tænker over hvad der er vigtigt for deres valg af profil.



5. **Nyt fra Hundeudvalget v/Keld Harbo (rykket frem på dagsordenen efter ønske fra Keld):**
*To nye medlemmer i udvalget – Niels og Mette. Niels har allerede instruktøruddannelsen og Mette har stået for afvikling af rigtig mange markprøver.
Grunddressur: Fin tilslutning.
Drop-in: 6 x undervisning startede d. 23. april.
D. 25. maj afholdes tre timers undervisning ved Rolf Andersen – deltagerne betaler selv.
Hvis det bliver en succes, gentages det senere på året for spaniels hunde ved Niels Egelund Faddersbøll.
D. 28. juli: Afholdelse af regionsprøve for apporтерingsprøve og udvidet apporтерingsprøve.
Racedysten kommer retur i 2020!
Rie og Keld deltager i kurset "Hundens næse" som afholdes ??
Keld skriver til Britta og Per om at de får afleveret nøglerne til klubhuset.*

6. **Fortsat opfølgning på generalforsamlingen**
*Forslag om et regulært "Ungdomsudvalg" Evt. under Nyjægerudvalget. Kunne der overvejes en mentorordning for de nye/unge medlemmer? Kunne der overvejes en mentorordning for de nye/unge medlemmer? Forslag om faste tidspunkt, hvor der er tilbud til nye. Udsat fra sidste møde.
Drøftet – det er meget svært at få fat i de unge mellem 12 – 15 år. Vi bør kun tilbyde de aktiviteter, der forekommer naturligt i forbindelse med jagt. En mentor-ordning kunne være en mulighed da det vil være langt mere målrettet og med mere kvalitet. Desuden vil vi have mulighed for at kunne dække de enkeltes behov i langt højere grad end ved en bred vifte af tilbud. Leif vil gerne være mentor og kommer med et oplæg til næste møde.*

7. **Status på MobilPay v/Leif Hansen**
Status. Der er sendt ansøgning til politiet – som har bedt om yderligere oplysning, hvilket de har fået. Ansøgningen om våbenopbevaring afventer en behandling i ACV før vi kan komme videre med SKV'en. Leif undersøger hvad andre jagtforeninger gør så vi kan komme videre med dette!

8. **Regulering af rågeunger v/Søs Granzow**
Diverse tilladelser er indhentet via kommunen. Der afholdes informationsmøde torsdag d. 2. maj, kl. 19.00. Der lægges info. på hjemmesiden og på Facebook om informationsmødet d. 2. maj.

9. **Hjemmesiden v/Keld Harbo eller Frank Sommer**
*På sidste bestyrelsesmøde blev der nedsat et ad-hoc-udvalg bestående af Keld Harbo, Frank Sommer og Lasse Gandløse, som skal komme med et oplæg til bestyrelsesmødet d. 25. april 2019.
Lasse Gandløse har trukket sig fra udvalget. Frank har lavet et oplæg til et projekt i forhold til opbygning af ny hjemmeside, bl.a. hvad der virker og hvad er ikke virker. A) Enten forbedre den vi har – B) Helt nyt CMS-system – C) Benytte skabelonen fra DJ.*



Der bør også udarbejdes en kommunikationsstrategi – så vi får lagt os fat på hvordan vi kommunikere med omverdenen og på hvilke medier. Søs vedhæfter materialet fra SoMe-kurset.

10. Drøftelse vedr. billedmaterialer på hjemmeside/Facebookside v/Søs Granzow

På opfordring fra Keld Harbo bør vi tage en drøftelse omkring billedmaterialer, som vi har liggende på hhv. hjemmesiden og Facebooksiden. Fotos forbliver på hjemmeside og Facebookside.

11. GDPR - opfølgning v/Søs Granzow

Er der tvivl eller flere spørgsmål om dette? Der arbejdes på dokumenterne. Vi skal have samlet alle proces-beskrivelserne et sted. På drevet eller i en mappe i våbenschabet? Proces-beskrivelserne lægges på drevet samt en fysisk kopi i våbenschabet.

12. Arbejdsdag - alle

Opfølgning på arbejdsdagen d. 7. april.

Vi nåede alle opgaver – dog mangler vi fortsat at få lukket afslutningen mellem væggene i skurene og ned til jorden. Miljøgodkendelsen forudsætter at der er helt lukket. Færdiggøres på næste arbejdsdag.

13. Team Tøs-skydning 11. maj 2019

Afregning og evt. sponsorering.

20-års jubilæum. Mogens, Axel og Brian vender retur til Marianne Granzow på prisforslag fra Team Tøs. Sponsoring af patroner.

14. Sommerferieaktiviteter for børn og unge

Deadline for tilmelding er d. 11. april! (Søs)

Vi deltager ikke i år da Niels og Flemming har meldt fra - og det er meddelt kommunen.

15. SMS-ordning v/Søs Granzow

Skal vi købe en SMS-løsning til advisering / påmindelse til medlemmerne om kommende arrangementer?

Søs kontakter Tuse Næs Jagtforening for at høre om deres SMS-løsning.

16. Merchandise for HGJ v/Søs Granzow

Prisoverslag er indhentet.

Søs kontrakter Lene for en master af ræven.

17. Åbent hus-arrangement v/Søs Granzow

Er det noget vi skal overveje?

Vi forsøge at afholde det d. 24. august. Der arbejdes videre med indhold på næste bestyrelsesmøde.



18. Årshjulet. Noget der skal gøres/forberedes de næste par måneder? Hele årshjulet findes på Google-drevet.

Følgende skal udføres i **maj og juni** mdr.:

- Bestyrelsesmøde
- Reklame for kommende jagttegnkursus? Annoncetekst fra sidste år genbruges med de nye datoer fra Flemming og Torben. Annoncers efter sommerferien på hjemmesiden og på Facebook. Annonce indrykkes i Jæger **senest d. 1. juni!** Prisen er uændret på kr. 1.600,-
- Reklame for kommende hundetræning i sensommeren/efteråret. Hvis datoer og beskrivelse skal i Jæger pr. 1. august så skal annoncen indrykkes i Jæger **senest d. 1. juni!**

19. Flugtskydningsudvalget v/Axel Arentoft

Der er mange brugere men det kører – bemandingsplanen kan godt give lidt udfordringer. Med opstart af eventskydninger er der behov for et gevær mere. Vi har mulighed for at købe et brugt gevær fra en af vores instruktører til en samlet pris på kr. 10.000,- Der medfølger garanti på geværet. Beslutning: Der undersøges alternative løsninger.

*Oprydning på banen: Fælles problem for rigtig mange skydebaner i DK og det er ikke et spørgsmål **om** men **hvornår** vi skal have ryddet op. Axel og Brian foreslår, at vi går retur til pv-duerne da vi derved kan spare nogle penge, som så lægges i en pulje til oprydning. Axel har haft kontakt til HB-medlem for råd og vejledning. Beslutning: Vi går tilbage til pv-duen når der skal indkøbes lerdue næste gang. Der sættes 0,10 øre pr. solgt lerdue til side til fremtidig oprydning.*

Der arbejdes på affaldssortering.

Container til lerdue: Ansøgningen er afmeldt da vi ikke får brug for den store container. Kommunen har kvitteret for afmeldingen.

Lys på banen: Status: Leif har talt med kommunen og landzonesagen har endnu ikke været sendt i nabohøring (pga. arbejdspress). Det er også først aktuelt til efteråret så det forventes at kunne nås inden da.

20. Riffeludvalget v/Niels Reutzer

Afholdt 2 indskydninger – mange deltagere den første gang – men kun fire til indskydning den anden gang. Indskydning igen søndag samt d. 7. maj.

21. Nyjægerudvalget v/Flemming Thorup

Vi forventer at afholde nogle prøveskydninger for de nyjægere, der måtte være interesseret. Planlægger et pølsekursus i oktober – ikke kun for nyjægerne. Der annonceres på hjemmesiden og på Facebook når vi kommer lidt tættere på.

Alle kursister og nyjægere er inviteret til en dag d. 3. juni for afslutning på jagttegnundervisningen.

Evaluerings af nyjægerjagterne: Mange gengangere men gode jagtdage.



22. Jagthornsudvalget v/Kristian Lund

*Gruppen har været til Jægerforbundets Duelighedsprøve i guld som blev bestået.
I 2020 skal jagthornsudvalget afholde duelighedsprøven. Den afholdes på Kundby Friskole.
Foreningen skal ikke bidrage væsentligt – måske med et mindre beløb til afviklingen.
Næste arrangement er i Kundby Kirke d. 25. maj til morgengudstjenesten før Kundby Dagen.
Og ellers holdes der pause indtil sæsonen starter op igen.*

23. Eventuelt

Orientering om den verserende sag i DJ.

24. Næste mødedato

Næste møde afholdes d. 27. juni 2019, kl. 19:00 i klubhuset.